
Οι εγκλίσεις του ρήματος



Οριστική έγκλιση

 Χρησιμοποιούμε την οριστική έγκλιση, όταν θέλουμε να

περιγράψουμε ένα πραγματικό και βέβαιο γεγονός στο παρελθόν, το

παρόν ή το μέλλον.

 Την οριστική τη συναντάμε σε όλους τους χρόνους.

 Για να σχηματίσουμε την άρνηση, χρησιμοποιούμε το δε(ν).

 Π.χ. Θα πάω στον κινηματογράφο.

Δε θα πάω στον κινηματογράφο.



Υποτακτική έγκλιση

 Χρησιμοποιούμε την υποτακτική έγκλιση, όταν θέλουμε να εκφράσουμε 

ευχή, επιθυμία, εναντίωση, παραχώρηση, προσταγή (με ευγενικό τρόπο).

 Την Υποτακτική τη συναντάμε σε μόνο τρις χρόνους: ενεστώτας, αόριστος 

και παρακείμενο της ενεργητικής και παθητικής φωνής

 Όταν ένα ρήμα βρίσκεται στην υποτακτική, συνοδεύεται συνήθως με το 

μόριο να.

 Παράδειγμα



Υποτακτική έγκλιση

 Για να χρησιμοποιήσουμε την άρνηση, χρησιμοποιούμε το μη(ν).

 Π.χ. Να λύσετε τις ασκήσεις.

Να μη λύσετε τις ασκήσεις.

Μη λύσετε τις ασκήσεις



Προστακτική έγκλιση

 Χρησιμοποιούμε την προστακτική, για να εκφράσουμε προσταγή ή διαταγή.

 Την προστακτική τη συναντάμε μόνο σε δύο χρόνους: ενεστώτα και αόριστο

της ενεργητικής και μαθητική φωνής.

 Η προστακτική έχει μόνο δύο πρόσωπα,: β’ ενικό (εσύ) και β’ πληθυντικό 

(εσείς). 

 Η προστακτική δεν παίρνει ποτέ άρνηση, άρα όταν θέλουμε να εκφράσουμε 

άρνηση, χρησιμοποιούμε υποτακτική με το μη(ν).

 Παράδειγμα:



Ορθογραφία προστακτικής


